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A lapszámot február 24-én zártuk.  
A címlapon: Búcsú Csaba atyától, 
fotó: Barcsik Géza

Nagyszabású fejlesztés 
zajlik, korszerűbb, 

energiatakarékosabb lesz 
a közvilágítás – 1400 

lámpatestet cserélnek 
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Csaba atyától búcsúzik 
lapunk hasábjain a katolikus 
egyházközség, 
dr. Szente Kálmán, 
az NNÖ és a cserkészcsapat 

14

Solymár fejlődési 
lehetőségeiről és 
a közlekedés problémáiról 
beszélgettünk Dalos Attila 
képviselővel készült 
interjúnkban 

Hamarosan beíratjuk 
az iskolába elsőseinket, 

körképünkben 
bemutatkoznak 

a település általános iskolái 
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ELHUNYT KISS CSABA PLÉBÁNOS
2021. február 16-án, életének 40., papságának 14. évében súlyos be-
tegségben, szentségekkel megerősítve elhunyt Kiss Csaba solymári 
plébános.

Csaba atya Budapesten született 1981. december 9-én. Pappá 
2007. június 23-án szentelték Székesfehérvárott. Káplánként szol-
gálta Budaörs híveit 2007 és 2011 között, majd 2011-ben Velence 
plébánosa lett. 2014-től Solymáron szolgált, ellátva Pilisszentivánt is.

Temetésére 2021. március 4-én, csütörtökön került sor a solymári 
római katolikus temetőben, a járványhelyzet miatt szűk körben. A 
temetés előtt, reggel 7 és 9 óra között több száz ember búcsúzott 
tőle a solymári templomban egy szál virággal. A 10 órakor kezdődő 
gyászmisét, amit a PilisTV-n és a Templom téren elhelyezett kivetí-
tőn is élőben közvetítettek, Spányi Antal püspök úr celebrálta.

Mivel a szertartásokon a járványhelyzet miatt csak kevesen vehet-
tek részt, sokan a gyászmise után, a plébános atya koporsóját a temp-
lomtól a temetőig szállító jármű elhaladásakor az úttest két oldalán 
felsorakozva, főhajtással búcsúztak Solymár plébánosától.

Fotó: Budai András

Solymár idei 
költségvetésének 

alakulásáról és az ötéves 
ciklusprogramról 

beszélgettünk dr. Szente 
Kálmán polgármesterrel
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Hulladékszállítás
Szelektív: március 17. és március 31. (szerdai napok)
Zöldhulladék: április 6. (kedd)
A Depónia Nonprofit Kft. személyes ügyfélszolgálati irodá-
ja minden hónap első csütörtökjén 11–12:30 és 13–15 óra 
között tart nyitva a polgármesteri hivatal épületében.

Oltáshelyzet 
Solymáron
Településünkön február elején kezd-
ték el oltani a lakosságot a korona-
vírus ellen. Lapunk kérdésére dr. 
Taller Gabriella háziorvos elmondta, 
hogy március elejéig mintegy nyolc-
százan kaptak védőoltást. A külön-
böző vakcinákhoz az előzetesen 
regisztrált páciensek köréből kigyűj-
tött névlistát kapnak, ebből a listából 
választják ki, kit hívnak be oltásra.

Az elérhető ötféle oltóanyag kö-
zül a Moderna és a Pfizer vakciná-
jából a legidősebbeket oltották. A 
krónikus beteg időskorúak a Pfizer 
készítményét oltópontokon kapták 
meg. Az AstraZeneca oltóanyagát 
az 59 év alatti krónikus betegeknek 
adták be. A legnagyobb mennyiség a 
Sinopharm készítményből érkezett, 
ezt először az idősebb páciensek 
kapják, majd életkor szerint lefelé 
haladnak a listán. Szputnyik V oltás 
egyelőre nem érkezett a településre, 
a 60-75 éves korosztályból oltópon-
tokon részesülhettek a vakcinából. A 
doktornő ez utóbbi két oltóanyagról 
elmondta, hogy bár ezekkel szem-
ben van némi fenntartás az em-
berekben, de jellemzően nem uta-
sítják el, ha éppen ezek a vakcinák 
elérhetők. Kiemelte, hogy minden 
védőoltás javasolt, hiszen a segítsé-
gükkel nagyban hozzájárulhatunk 
a megbetegedések csökkentéséhez. 
Az oltások után eddig kevés és eny-
he mellékhatást tapasztaltak: helyi 
reakciót az oltás helyén (fájdalom, 
bőrpír, duzzanat) vagy egy-két napig 
tartó lázat, levertséget.

Új padok a gyermekrendelőben
A közelmúltban új padok kerültek a soly-
mári gyermekrendelők várótermeibe. A 
4-4 pad egy magánszemély, Kocsis Lász-
ló adománya a gyermekrendelők szá-
mára – mondta el lapunknak dr. Taller  
Gabriella, a Solymár Egészségügyéért 
Közhasznú Alapítvány képviselője. A 
háziorvosi rendelő felnőtt részlege és a 
szakrendelő várója még novemberben 
kapott új padokat. Így az elmúlt három 
hónapban a solymári orvosi rendelő 
összes várótermébe korszerű, szép és 
könnyen tisztán tartható padok kerültek.

Falfirkák Solymár közterületein 
Solymár közterületein az elmúlt időben 
ismeretlen személy vagy személyek több 
helyen is OGT feliratot festettek fel falak-
ra, utcabútorokra. A feliratok elhelyezése 
rongálásnak minősül, és akár szabadság-
vesztéssel is büntethető.

A közterület-felügyelet arra kéri a lako-
sokat, amennyiben tudomásuk van a firká-

ló kilétéről, akár nevük elhallgatásával értesítsék a közterület-felügyelőket (Lakatos 
Béla: +36/30-871-0543, Hlács Tibor: +36/20-355-4250) vagy a polgárőrséget 
(+36/20-455-4663).

A hatóságok egyben felhívják az érintettek figyelmét, hogy elsődlegesen nem 
az elkövetőt szeretnék felelősségre vonni, hanem a település rendjét és tisztaságát 
megőrizni. Ha a feliratok eltűnnek a közterületekről, akkor mindennemű eljárás 
okafogyottá válik.

Újabb vadkamerák
A solymári közterület-felügyelet folyamatosan helyez ki vadkamerákat olyan terüle-
tekre, ahol ismeretlenek illegális módon hulladékot szoktak lerakni. A kerti munkák 
során  keletkezett zöldhulladéktól se közterületen szabaduljunk meg, ez illegális hul-
ladéklerakásnak minősül. Amennyiben az elkövető személyére fény derül (például 
tettenérés vagy a vadkamerák segítségével), jelentős bírság jár érte.

A solymári polgármesteri hivatal kéri a lakosság segítségét, hogy amennyiben il-
legális szemét lerakásának 
szemtanújává válnak vagy 
ilyen szemetet észlelnek, 
értesítsék a polgármesteri 
hivatalt (info@solymar.hu, 
06-26/560-600), a közte-
rület-felügyeletet (Laka-
tos Béla: 06-30/871-0543, 
Hlács Tibor: 06-20/355-
4250) vagy  a rendőrséget 
(06-20/489-6704).

Tilos az avarégetés
Solymár közigazgatási területén 2019. 
március 1. óta tilos a zöldhulladék égetése. A 
növényi hulladékot komposztálni vagy elszál-
líttatni lehet. A hulladékszállítási közszolgálta-
tó a vegetációs időszakban havonta két alka-
lommal biztosítja a zöldhulladék elszállítását; 
erre legközelebb április 6-án, kedden és 19-én, 
hétfőn lesz lehetőség. A kerti hulladékot mat-
ricával ellátott bármilyen zsákban vagy matrica 
nélkül a Solymári Településüzemeltetési Kft. 
zsákjaiban tegyük ki a ház elé az elszállítási 
napokat megelőző este. A szabályszegők akár 
50 000 forintos bírságra is számíthatnak, velük 
szemben mind a katasztrófavédelem, mind a 
polgármesteri hivatal eljárhat. Hétvégenként a 
levegőből drónnal, illetve magaslati pontokról 
ellenőrzik a szabály betartását.

Aki avarégetést tapasztal környezetében, a 
polgárőrség ügyeleti számán tehet bejelentést: 
06/20-445-4663

Pályázati támogatás a múzeumnak
Solymár Nagyközség Önkormányzata 800 000 forintot nyert a Nemzeti 
Kulturális Alap pályázatán. A majdnem egymillió forintból tároló- és favédő 
eszközöket, konzerváló szereket, fém polcrendszert, állagmegóvó vegysze-
reket, restauráló eszközöket és páraelszívó berendezést szereznek be a Dr. 
Jablonkay Sándor Helytörténeti Gyűjtemény számára. 

A múzeum állandó kiállítása az ott őrzött több mint 5000 műtárgynak 
csak töredékét tudja bemutatni, a többi tárgyat szekrényekben, polcokon, do-
bozokban kell elhelyezni, úgy, hogy hosszú távon is biztonságban legyenek. 
E tárgyak megfelelő tárolását fogják segíteni az állományvédelmi eszközök. 
A tavaszi és nyári időszakban, különösen nagy esőzések után, a pincehelyiség 
nagyon párássá válik, veszélyeztetve ezzel az ott őrzött műtárgyak épségét 
vagy az időszaki kiállítások tárgyait. Ezt a problémát szeretnék megoldani 
egy új páramentesítő készülék vásárlásával. Az eszközök beszerzésére a kö-
vetkező 2-3 hónapban kerül majd sor.

Változás a gépjárműadóban
A gépjárműadóval kapcsolatos adóztatási feladatokat idén már nem az önkor-
mányzati adóhatóság, hanem a Nemzeti Adó- és Vámhivatal látja el. A fizetendő 
adóról, az aktuális fizetési határidőkről és az új gépjárműadó-bevételi számláról 
szóló levelek kézbesítése február közepén elkezdődött. Az adó első részletét idén 
nem március 16-ig, hanem április 15-éig, a második részletét pedig szeptember 
15-éig kell befizetni. A változás a gépjármű-üzembentartókat (tulajdonosokat) 
nem érinti, plusz teendőjük nincs. A gépjárműadó befizetésével érdemes várni a 
határozat átvételéig, mivel abban szerepelnek a pontos információk.

1% a civileknek
A személyi jövedelemadó egy százalékát foga-
dó solymári civil szervezeteknek és egyesüle-
teknek idén is lehetőségük van adószámukkal 
megjelenni a solymaronline.hu-n, valamint 
a Solymári Hírmondó áprilisi lapszámának 
hasábjain. Ehhez kérjük, hogy a szervezet 
pontos nevét, adószámát és elérhetősége-
it (amennyiben rendelkeznek honlappal, 
Facebook-oldallal, az ezekhez tartozó linke-
ket is) küldjék el a solymaronline@gmail.com 
e-mail-címre 2021. március 16-ig.

Két betörés pár nap alatt 
Betöréses lopások történtek a Munkás utcában. A rendőrség az esetek kapcsán 
felhívja a lakosság figyelmét, hogy ha gyanús mozgást, szokatlan eseményeket 
észlelnek a környezetükben, minél hamarabb hívják a körzeti megbízottakat 
(Ladó György: 06-20/489-6704, Spaits Gábor: 06-70/492-0737) vagy a 112-t! 

Az elkövetők az egyik esetben éjszaka törtek be a házba, miközben a tulajdo-
nosok otthon tartózkodtak. A másik esetben a lakó távozása után, reggel 7.15-kor 
törtek be az épületbe. A betörők készpénzt és ingóságokat vittek el. 

A rendőrség kéri azokat, akik február 1-jén, hétfőn reggel 7.20 körül láttak két 
sötét ruhás, kapucnis férfit a Munkás utca – Mátyás király utca irányában sétálni 
vagy futni, hogy jelentkezzenek a rendőrségen! A rendőrség a tanúk személyi 
adatait a vonatkozó jogszabályok szerint zártan kezeli.
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Solymár Nagyközség Önkormányzata 
Képviselő-testületének határozatai
1/2021. (II. 8.)
Solymár Nagyközség Polgármestere Ma-
gyarország kormányának 478/2020. (XI. 
3.) kormányrendeletével kihirdetett ve-
szélyhelyzetben a katasztrófavédelemről 
szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § 
(4) bekezdésében megállapított hatásköré-
ben úgy dönt, hogy megállapodást köt a 
Heidi Óvoda Alapítvánnyal, mint a Heidi 
Német Nemzetiségi Óvoda fenntartójával 
2021. január 1-jétől 1 fő, sajátos nevelési 
igényű gyermek ellátására vonatkozóan.

2/2021. (II. 8.) 
Solymár Nagyközség Polgármestere Ma-
gyarország kormányának 478/2020. (XI. 
3.) kormányrendeletével kihirdetett ve-
szélyhelyzetben a katasztrófavédelemről 
szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § 
(4) bekezdésében megállapított hatáskö-
rében hozzájárul ahhoz, hogy a Solymári 
Polgármesteri Hivatal az Ezüstkor Szoci-
ális Gondozó Központtal együttműködési 
megállapodást írjon alá az Ezüstkor Szoci-
ális Gondozó Központ gazdasági feladata-
inak ellátására.

3/2021. (II. 8.) 
Solymár Nagyközség Polgármestere Ma-
gyarország kormányának 478/2020. (XI. 
3.) kormányrendeletével kihirdetett ve-
szélyhelyzetben a katasztrófavédelemről 
szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § 
(4) bekezdésében megállapított hatáskö-
rében hozzájárul ahhoz, hogy a Solymári 
Polgármesteri Hivatal a Solymári Óvoda-
Bölcsődével együttműködési megállapo-
dást írjon alá a Solymári Óvoda-Bölcsőde 
gazdasági feladatainak ellátására. 

4/2021. (II. 8.) 
Solymár Nagyközség Polgármestere Ma-
gyarország kormányának 478/2020. (XI. 
3.) kormányrendeletével kihirdetett ve-
szélyhelyzetben a katasztrófavédelemről 
szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § 
(4) bekezdésében megállapított hatáskö-
rében hozzájárul ahhoz, hogy a Solymári 
Polgármesteri Hivatal az Apáczai Csere 

János Művelődési Házzal együttműködési 
megállapodást írjon alá az Apáczai Csere 
János Művelődési Ház gazdasági feladata-
inak ellátására.

5/2021. (II. 8.) 
Solymár Nagyközség Polgármestere Ma-
gyarország kormányának 478/2020. (XI. 
3.) kormányrendeletével kihirdetett ve-
szélyhelyzetben a katasztrófavédelemről 
szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § 
(4) bekezdésében megállapított hatáskö-
rében hozzájárul ahhoz, hogy a Solymári 
Polgármesteri Hivatal a Lustige Zwerge 
Német Nemzetiségi Óvodával együttmű-
ködési megállapodást írjon alá írjon alá a 
Lustige Zwerge Német Nemzetiségi Óvo-
da gazdasági feladatainak ellátására.

6/2021. (II. 8.) 
Solymár Nagyközség Polgármestere Ma-
gyarország kormányának 478/2020. (XI. 
3.) kormányrendeletével kihirdetett ve-
szélyhelyzetben a katasztrófavédelemről 
szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § 
(4) bekezdésében megállapított hatáskö-
rében hozzájárul ahhoz, hogy a Solymári 
Polgármesteri Hivatal a Német Nem-
zetiségi Önkormányzat – Solymárral 
együttműködési megállapodást írjon alá a 
nemzetiségi önkormányzat gazdasági fel-
adatainak ellátására.

7/2021. (II. 8.) 
Solymár Nagyközség Polgármestere Ma-
gyarország kormányának 478/2020. (XI. 
3.) kormányrendeletével kihirdetett ve-
szélyhelyzetben a katasztrófavédelemről 
szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § 
(4) bekezdésében megállapított hatásköré-
ben úgy dönt, hogy az Ezüstkor Szociális 
Gondozó Központ alapító okiratának mó-
dosítását elfogadja. Felhatalmazza a jegy-
zőt a szükséges módosítások átvezetésére 
a Magyar Államkincstárnál.

8/2021. (II. 8.) 
Solymár Nagyközség Polgármestere Ma-
gyarország kormányának 478/2020. (XI. 

3.) kormányrendeletével kihirdetett ve-
szélyhelyzetben a katasztrófavédelemről 
szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. 
§ (4) bekezdésében megállapított hatás-
körében úgy dönt, hogy a kihirdetett ve-
szélyhelyzet és a vendéglátó-helyiségekre 
vonatkozó korlátozások időtartama alatt 
a 87/2019. (VI. 13.) önkormányzati ha-
tározatban foglalt bérleti díjtól eltekint, a 
bérletidíj-fizetési kötelezettséget elengedi.

9/2021. (II. 8.) 
Solymár Nagyközség Polgármestere Ma-
gyarország kormányának 478/2020. (XI. 
3.) kormányrendeletével kihirdetett ve-
szélyhelyzetben a katasztrófavédelemről 
szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § 
(4) bekezdésében megállapított hatásköré-
ben úgy dönt, hogy kiegészíti a 149/2019. 
(XII. 11.) számú határozatát azzal, hogy 
elfogadja S. G. területrendezésével kap-
csolatos földrészleteket (2812., 2869., 
2873. hrsz.) érintő területek mértékének 
eltérését, E. G. földmérő által a 4/2020. 
munkaszámon elkészített változási vázrajz 
szerint.

10/2021. (II. 8.) 
Solymár Nagyközség Polgármestere Ma-
gyarország kormányának 478/2020. (XI. 
3.) kormányrendeletével kihirdetett ve-
szélyhelyzetben a katasztrófavédelemről 
szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § 
(4) bekezdésében megállapított hatásköré-
ben úgy dönt, hogy kiegészíti a 107/2019. 
(IX. 25.) számú határozatát azzal, hogy 
elfogadja T. D. és neje területrendezésé-
vel kapcsolatos földrészleteket (1059/1., 
1128., 1129/1. hrsz.) érintő területek mér-
tékének eltérését a Geo-Micro Bt. által a 
114/2020. munkaszámon elkészített vál-
tozási vázrajz szerint.

A rendeletek teljes szövege 
és a határozatok mellékletei megtalál-
hatóak Solymár hivatalos honlapján: 
solymar.hu/hatarozatok-rendeletek

Vasúti fejlesztési terv
A Budapesti Agglomeráci-
ós Vasúti Stratégia a fővá-
rost és agglomerációját – 
vagyis Solymárt is – érintő 
elővárosi kötöttpályás köz-
lekedés fejlesztéséről szól, 
meghatározza a hosszú 
távú célokat és a szükséges 
fejlesztéseket. A tervezetet 
február 4-én mutatta be 
Fürjes Balázs, Budapest és 
az agglomeráció fejlesz-
téséért felelős államtitkár, Vitézy Dávid, a kormányzati Buda-
pest Fejlesztési Központ vezérigazgatója és Homolya Róbert, a 
MÁV elnök-vezérigazgatója.

A fejlesztési terv legfőbb célkitűzése, hogy új alapokra he-
lyezze a vasút és a hévek szerepét Budapest és térsége életében. 
Megvalósításával a jövőben a közlekedés gyorsabb és kényelme-
sebb lenne, egységes bérlettel lehetne majd utazni. A vonatok a 
jelenlegihez képest jóval sűrűbben járnának, a legforgalmasabb 
szakaszokon néhány percenként követnék egymást. A Budapes-
tet és térségét érintő fejlesztés részleteit a budapestvasut2040.hu 
oldal mutatja be. A www.surveymonkey.com/r/bavs oldalon ta-
lálható kérdőív kitöltésével bárki elmondhatja a véleményét a 
tervezett fejlesztésekről.

Ha nem vitték el a szemetet 
Bizonyára előfordult már velünk is, hogy a kijelölt szállítási 
napon nem vitték el a kommunális, szelektív vagy egyéb hul-
ladékot, amit kihelyeztünk az ingatlanunk elé. Az okok, ami-
ért a szemetet a Depónia munkatársai a gyűjtési napon esetleg 
nem tudják elszállítani, sokfélék lehetnek.

Ha nemcsak a mi szemetünk maradt ott, hanem az utcá-
ban többeké is, akkor a gyűjtőautó valószínűleg nem tudott 
behajtani az utcába. Ez megtörténhet kedvezőtlen időjárási 
körülmények vagy akár szabálytalanul parkoló járművek miatt 
– utóbbira többször is volt már példa.

Mi a teendő?
• Hulladékgyűjtési napokon fokozottan figyeljünk a szabá-

lyos parkolásra, maradjon megfelelő szélességű szabad hely 
a gyűjtőautó számára.

• Írjunk az info@solymar.hu-ra és a pilis@deponia.hu-ra 
panaszbejelentő e-mailt az utca és a házszám pontos meg-
adásával. A hivatal összesíti a panaszokat és továbbítja a 
szolgáltatónak, aki gondoskodik a szállítás pótlásáról, vagy 
a következő szállítási napon elviszi a keletkezett többlet-
hulladékot.

Ha az utcából csak a mi szemetünket nem szállították el, akkor 
egyéb okok állhatnak a háttérben. Elképzelhető, hogy nem 
helyeztük ki időben a hulladékgyűjtő edényt, és a gyűjtőautó 
a szokásosnál korábban jött. Ahogy a közszolgáltatási szerző-
désben is szerepel, a kukákat reggel 6 óráig kell kihelyezni az 
ingatlan elé, úgy, hogy a kihelyezett hulladék napközben se a 
gyalogos-, se a járműforgalmat ne akadályozza. 

Az is megtörténhet, hogy a szelektív, vagy akár a kommu-
nális hulladék közé olyan szemét került, amit a szolgáltató 
nem szállít el; ilyen például a hungarocell. A szelektívnél arra 
is figyelnünk kell, hogy ne fekete, átlátszatlan, hanem részben 
átlátszó/áttetsző zsákban helyezzük ki a hulladékot. A szelek-
tív hulladékkal kapcsolatban (ideértve a zöld- és az üveghul-
ladékot is) a Depónia honlapján megtalálható egy 
színes, informatív és könnyen érthető kiadvány, 
melyből megtudhatjuk, hogy mit és hogyan szál-
lítanak el – vagy éppen mit nem.

Mi a teendő?
• Ellenőrizzük, hogy mit és mikor tettünk ki!
• Kellően átlátszó a zsák ahhoz, hogy látható legyen a tartalma?
• Tekintsük át a Depónia Nonprofit Kft. honlapján található 

tájékoztatókat, hogy milyen hulladékokat szállítanak el, és 
mit vesznek át a hulladékudvarban.

• Ha úgy látjuk, hogy időben, a megfelelő módon és a megfe-
lelő hulladékot helyeztük ki, akkor az info@solymar.hu és 
a pilis@deponia.hu e-mail-címekre küldött bejelentés útján 
tudjuk megtenni észrevételeinket az utca, a házszám és a 
körülmények pontos megadásával. 

SH

Eladó ingatlanok

Solymár Nagyközség Önkormányzata nyilvános árverési 
eljárást hirdet a következő ingatlanok értékesítésére:

Részletek: 
www.solymar.hu

vagyon@solymar.hu / +36 26 560 617
kalicz.zoltan@oc.hu / +36 70 454 0282

Solymár, belterület, 627 hrsz. (Hősök u. 67.), 
637 m2 nagyságú, kivett beépítetlen terület 

Solymár, külterület, 0185/8 hrsz. (Külső Bécsi út), 
983 m2 nagyságú, kivett lakóház, udvar 
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IDEI TERVEINK
Az év eleje minden települési önkormányzat számára a gazdálkodás megtervezéséről szól. 

Ez sosem egyszerű feladat, de talán most még nehezebb a településvezetők dolga. 
Solymár nagyközség idei költségvetésének alakulásáról és az ötéves 
ciklusprogramról beszélgettünk dr. Szente Kálmán polgármesterrel.

Mindenkit váratlanul ért tavaly a pandémia és 
annak következményei. Idén már ezek a körül-
mények (helyi iparűzési adó csökkenése, gépjár-
műadó elvonása) tervezhetőek voltak. Ennek 
fényében az idei költségvetés miben más, mint 
a korábbiak? 

Valóban, komoly következményekkel kel-
lett szembenéznünk. A gépjárműadó elvo-
nása tavaly 51 millió forint kiesést jelentett 
a település számára, ezzel az összeggel 
idén egyáltalán nem tervezhettünk. 

A helyi iparűzési adót pandémián kí-
vüli időkben is nehéz előre megbecsülni, 
mivel az összege a vállalkozások gazda-
sági teljesítményétől függ, és a korrigált 
nettó árbevétel az alapja. Jelenleg nem 
látjuk előre, miként indul újra a gazda-
ság, milyen eredmények lesznek, ezért a 
tavalyi bevételnél kevesebbel terveztünk. 
Fontos megemlíteni, hogy már megjelent 
a kormányrendelet a helyi iparűzési adó 
kompenzációjáról. A kis- és középvállal-
kozások engedményt kaptak, viszont az 
így kieső bevételt az állam kompenzálja 
a 25 ezer főnél kisebb lélekszámú telepü-
lések önkormányzatai számára. Március 
15-e az adó beérkezésének határideje, a 
helyi iparűzési adó kompenzációját pe-
dig az első félévben júniusig, a második 
félévben októberig kapják meg az önkor-
mányzatok.

Az iparűzési adóból befolyó összeg – 
érthető okokból – tavaly csökkent, érdekes 
azonban, hogy néhány adónem, például az 
építményadó, több bevételt hozott. 

Ennek mi lehet az oka?

Ezek azok az adók, amelyek nem a gazda-
ság teljesítményétől, hanem a „felderítés-
től” függenek, azaz folyamatosan találunk 
olyan ingatlanokat vagy építményeket, 
amelyek tulajdonosai elmulasztottak adót 

fizetni. Emellett új vállalkozások indultak, 
az ipari területek kezdenek benépesülni, és 
jelenleg is vannak érdeklődők az eladó ipar-
területekre. Ha ezek a beruházások meg-
kezdődnek, és talpra áll a gazdaság, további 
bevételekre számíthatunk, de ezekkel még 
nem lehetett tervezni az idei költségvetés-
ben. A legtöbb helyi adó alapja a január 1-jei 
állapot, ezért ezek a befizetések legkoráb-
ban jövő évben realizálódhatnak.

A sok változó tényező mellett hog yan lehet előre 
tervezni?

Ahhoz képest, hogy bizonytalan a helyzet, 
az összeállított költségvetés gyakorlatilag 
tartalmazza a tavalyi számokat: bizonyos 
kiadási tételeket csökkentettünk, hiszen 
majdnem biztos, hogy március végéig nem 
lesznek rendezvények, de az intézménye-
ink működtetésével kapcsolatosan szin-
te ugyanazt a támogatási szintet tudjuk 
fenntartani, mint az előző évben. Emel-
lett vannak halaszthatatlan fejlesztések, 
például az óvodákban, bölcsődében (nyí-

lászárócsere, fürdőszoba átépítése, terasz-
burkolás), amelyek szintén benne vannak 
a költségvetésben. Tavaly több pályáza-
ton eredményesen indultunk, az ezekkel 
kapcsolatos munkálatok is 2021-ben fog-
nak megvalósulni – például a Patak utcai 
patakmederkár elhárítása, az új főzőkony-
ha építése, illetve három új zebra kialakítá-
sa. Ezeknek az önrészét szintén be kellett 
tervezni az idei költségvetésbe. Mivel ezek 
előre tervezhető költségek, a költségvetés 
fő sorában kapnak helyet, összegük mint-
egy 300 millió forintot tesz ki.

Más fejlesztésekre, beruházásokra is lesz idén 
lehetőség?

Van körülbelül 190 millió forint beruházá-
si tartalékunk, ez a bevétel-kiadás egyenle-
ge. Ezt a pénzt szintén fejlesztésre fordít-
juk, például a tavaly elmaradt útépítésre a 
Hutweide településrészen, az Ásvány utcá-
ban. Itt nagyjából 500 méteres szakaszon 
teljes pályaszakaszt építünk, járdákkal és a 
vízelvezetés kialakításával, ennek összkölt-

sége 100-120 millió forint lesz. Tovább épül a Településüzemeltetés új 
bázisa, emellett olyan kisebb beruházásokat is szeretnénk megvalósítani, 
mint a játszótérfelújítás vagy járdaépítések, és az is célunk, hogy a tele-
pülésen található térfigyelő kamerák számát megduplázzuk. Figyelembe 
kell azonban vennünk, hogy ez egy mozgó keret, biztosan nem tudunk 
mindent megvalósítani, amit tervezünk. Folyamatosan nyújtjuk be a pá-
lyázatokat, és amint adódik egy lehetőség (mint például legutóbb a főző-
konyha vagy a múzeum fejlesztése), ebből a tartalékból tudjuk lehívni a 
szükséges önerő összegét.

Mely fejlesztések elodázhatatlanok, és ezek előreláthatóan mikor valósulhat-
nak meg?

Az Ásvány utcai útépítést már a tavalyi évre terveztük, ezt semmiképp 
nem szeretnénk tovább halasztani. Solymár közlekedésének javításához 
elengedhetetlen új gyalogátkelők kialakítása. A tavaly megnyert pályázat-
hoz hosszú évek óta készen voltak már a tervek, melyeket különböző 
okokból többször is módosítanunk kellett. Az elmúlt hetekben elkészül-
tek a végleges tervek, megtörtént a műszaki bejárás, jelenleg az engedé-
lyeztetés folyik. Reményeink szerint a közbeszerzés lezárása után, a nyár 
és az ősz folyamán elkészülhetnek a lámpás gyalogátkelők.

Törvény írja elő, hog y minden településnek rendelkeznie kell eg y úg ynevezett 
ciklusprogrammal, melyben rögzítik a hosszú távú fejlesztési elképzeléseket az 
adott önkormányzati ciklusra. Elkészült a jelen ciklusra vonatkozó program, 
melyek a leg főbb elemei?

Hivatalosan gazdasági programnak hívják, de nem csak gazdasági elemei 
vannak, és a teljes, ötéves önkormányzati ciklusra vonatkozik. Meghatá-
rozza mindazokat a célkitűzéseket és feladatokat, amelyek az önkormány-
zat költségvetési lehetőségeivel összhangban, a helyi társadalmi, környezeti 
és gazdasági adottságok figyelembevételével az önkormányzat által nyúj-
tandó feladatok biztosítását, színvonalának javítását szolgálják.

A mi ciklusprogramunk azon a szándékon alapszik, hogy megtartsuk a 
jelenlegi fejlettségi és üzemeltetési szintet, illetve megoldjuk azokat a prob-
lémákat, amelyek a település fejlődésével párhuzamosan jelentek meg. El-
sősorban a közlekedési gondokra és az intézményi fejlesztések szükséges-
ségére gondolok. Sokan költöztek ide, egyre népesebb a település, ezáltal 
több az autó az utakon, ezért szükség van újabb zebrákra, parkolókra, a 
földutak aszfaltozására, a temetői körforgalom megépítésére. Sok gyermek 
él a településen, kevés az óvodai, iskolai férőhely, új óvodára van szükség, 
valamint az iskola B épületének átépítésére. Ezek a célok egyértelmű prio-
ritást kaptak a ciklusprogram megfogalmazása során.

A település gazdasági programja emellett – hosszabb távon – az ipari 
területek fejlesztésére koncentrál, hiszen a helyben működő vállalkozá-
sok által befizetett adó a költségvetés egyik jelentős tétele. Ezek mind 
megvalósítható, reális célok, tervek, és pályázati forrásokra is támaszkod-
nak. A 2019–2024-es programunk az előző tervezet természetes folyta-
tásaként készült el: figyelembe veszi, hogy az akkori tervekből mi való-
sult meg, és miként lehet az új elképzeléseket az eredményekre felfűzni.

Hol tekinthető meg a ciklusprogram?

A program elérhető az önkormányzat hivatalos oldalán a www.solymar.hu 
címen az Önkormányzat / Határozatok, rendeletek keresőjében, és meg-
tekinthető a PilisTV YouTube-csatornáján is, hiszen a közmeghallgatás 
során külön fejezetet szenteltem a ciklusprogram ismertetésének.

Solymári Hírmondó

Helyi adók fizetési határideje
A helyi adók tekintetében 2021. március 15-ig fizethe-
tők pótlékmentesen az esedékes adók/adóelőlegek.
Önkormányzati adóhatóságunk 2021. február közepétől 
folyamatosan küldi ki az érintettek részére az adószámla- 
és fizetési értesítőket. Azon adózó kap adószámla-érte-
sítőt, akinek 1000 forintot meghaladó helyi adófizetési 
kötelezettsége van, illetve lesz 2021. március 15-ig az 
önkormányzati adóhatóság felé. Ez lehet akár esedékes 
adótartozás vagy 2021. március 15-ig fizetendő adókö-
vetelés is. 

A magánszemélyek többnyire postai úton kapnak 
értesítést. Az egyéni vállalkozóknak, gazdálkodóknak és 
azon magánszemélyeknek, akik elektronikus kapcsolat-
tartást kértek, elektronikusan küldik ki a tárhelyükre az 
adószámla-értesítőket.

Az adófizetés módja alapvetően attól függ, hogy vala-
ki pénzforgalmi számlanyitásra kötelezett-e (elsősorban 
jogi személyek, áfakörös egyéni vállalkozók) vagy sem 
(pl. magánszemélyek). A pénzforgalmi számlanyitásra 
kötelezett adózó a fizetési kötelezettségét belföldi pénz-
forgalmi számlájáról történő átutalással köteles teljesíte-
ni. A pénzforgalmi számlanyitásra nem kötelezett adó-
zó a fizetési kötelezettségét belföldi fizetési számlájáról 
történő átutalással vagy készpénz-átutalási megbízással 
köteles teljesíteni.

Az Elektronikus Önkormányzati Portál (EÖP) min-
den adózó számára elérhető, itt a nap 24 órájában és a 
hét minden napján megtörténhet az adófizetési köte-
lezettségek online lekérdezése és befizetése. Az ügyfél 
az EÖP nyitólapjára kattintva az önkormányzatunkhoz 
tartozó adó-, díj- és illetékfizetési kötelezettségét elektro-
nikus úton teljesítheti, az interneten keresztüli bankkár-
tyás fizetés segítségével. A postai úton megkapott csekk 
alkalmas az iCsekk szolgáltatással történő adófizetésre is. 

A belföldi gépjárművek utáni gépjárműadóban az 
adóhatósági feladatokat az önkormányzat helyett  2021. 
január 1-jétől az állami adóhatóság látja el. A 2021. janu-
ár 1-jét megelőző időszakra eső gépjárműadó ügyekben 
viszont (2020. december 31-ig terjedő időszak adókö-
telezettségének megállapítása, ezen időszak adójának 
beszedése, végrehajtása, erre az időszakra vonatkozó el-
lenőrzés és szankciók megállapítása) az adóhatósági fel-
adatokat – a gépjárműadóról szóló 1991. évi LXXXII. 
törvény (Gjt.) 2020. december 31-ig hatályos szövege 
alapján – továbbra is az illetékes Solymár Nagyközség 
Önkormányzati Adóhatósága végzi. A 2020. december 
31-ig fennálló gépjárműadó tartozásokat tehát továbbra 
is az önkormányzati adóhatóság számlájára kell megfi-
zetni (Solymár Nagyközség Önkormányzat Gépjármű-
adó beszedési számla 11742245-15390125-08970000).

Polgármesteri hivatal, Adócsoport
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KÖZLEKEDÉS ÉS FEJLŐDÉS 
A képviselő-testület tagjaival készült interjúsorozat soron következő részében 

Dalos Attilával beszélgettünk, aki a 6. számú választókörzet lakóit képviseli a testületben. 
Terveiről, nézeteiről, és arról kérdeztük, milyen fejlesztések várhatóak 

Solymáron a jövőben a közlekedés terén.

Mikor kezdett el komolyabban foglalkozni a 
közélettel?

A közéleti felelősség-, illetve szerepvállalás 
az én esetemben családi hagyomány, már 
nagyapám és édesapám is foglalkozott ez-
zel valamilyen formában. Az egyetem után 
vettem részt először a közösségi munkában 
szavazatszámláló bizottsági tagként, később 
pedig a helyi választási bizottságban vállaltam 
szerepet. Sokszor kikérték a véleményem, így 
amikor 2017 decemberében időközi válasz-
tásra került sor a 6. körzetben, úgy éreztem, 
elérkezett az idő, amikor beleszólhatok a falu 
dolgaiba, és mindazt, amit azelőtt vélemény-
ként fogalmaztam meg, talán a gyakorlatban 
is megvalósíthatom. Ezért döntöttem úgy, 
hogy belevágok, és immár képviselőként 
igyekszem minden tőlem telhetőt megtenni 
Solymárért.

Mivel foglalkozik a képviselői munka mellett?

Huszonkét éve dolgozom az autóiparban, az 
utóbbi pár évben vezetőként, illetve felsőve-

zetőként. Igyekszem kialakítani és megőrizni 
a közéleti tevékenység, a munka és a csalá-
di élet ideális egyensúlyát oly módon, hogy 
egyik se menjen a másik rovására. 

Három bizottságnak is tag ja. A pénzüg yi, a fejlesz-
tési vag y a közlekedési területen van több feladata? 

Azért vállalok feladatot három bizottságban 
is, mert valamilyen szinten mindháromhoz 
megvan a kompetenciám. Vezetőként költ-
ségvetésekkel és pénzügyi kérdésekkel is 
foglalkozom, ezért a pénzügyi bizottságban 
a közgazdasági tudásomat használom. A te-
lepülésfejlesztési bizottságban sokat segít a 
helyismeretem, hiszen itt születtem, itt nőt-
tem fel. Mindkét bizottság aránylag nagy lét-
számú, mindkettőben komoly csapatmunka 
zajlik. A közlekedési bizottságban hárman va-
gyunk állandó tagok, emellett külsős szakértő 
is segíti a munkánkat. Itt egy-egy bizottsági 
tagra több feladat és komolyabb terhelés jut. 
Közlekedésmérnökként ez az a terület, ahol 
a leginkább tevékenyen tudok részt venni, rá-

adásul a közlekedési bizottság hatáskörében 
gyakorlati kérdésekről is tudunk dönteni. 

Képviselőként milyen döntésekben, milyen feladatok-
ban vállalt nag yobb szerepet?
Viszonylag rövid ideje vagyok képviselő, 
tehát hosszú távú, nagyívű eredményekről 
még túl nagy bátorság lenne beszámolni. 
Azt azonban mindenképpen kiemelném, 
hogy már az időközi választás után sikerült 
az Anna- kápolnánál a hiányzó járdát megépí-
teni. Ezzel egyidejűleg felújítottuk a Mátyás 
király utca másik oldalán a rossz állapotú lép-
csőt. Még az előző választások idején merült 
fel, hogy a vasútállomásnál lévő buszmegál-
lóban nincs fedett váró, ami nagyon kényel-
metlen az ott várakozóknak. Ezt szintén meg 
tudtuk valósítani ebben a ciklusban.

Ami még szívügyem, az az iparterületek. 
A költségvetésből most jelentős mértékű 
iparűzésiadó-bevétel esett ki, amit egyéb-
ként fejlesztésre tudtunk volna költeni. Bár 
Solymáron több kijelölt iparterület is van, 
a legtöbb helyen nem zajlanak építkezések, 
fejlesztések. Vannak viszont más, ipari célra 
felhasználható területeink, mint például a be-
vásárlóközpont alatti területek, ahol elindult 
a fejlődés; ebben én is aktívan részt vettem. 
Emellett sok önkormányzati ingatlan adás-
vételi ügyében nyilvánítottam véleményt, és 
próbálom a költségvetés kidolgozása, illetve 
a tárgyalások során a versenyszférában meg-
szerzett tapasztalataimat hasznosítani.

Mit gondol, miben tudna Solymár fejlődni rövid és 
hosszú távon?

A lakosságszám nagy eséllyel tovább fog 
növekedni, hiszen Solymárnak vannak még 
olyan, belterületen fekvő részei, melyek nin-
csen teljesen belakva. Ehhez majd nekünk is 
alkalmazkodnunk kell: mindenképpen szük-
ség lesz óvodafejlesztésre, és az iskola épü-

letének felújítása is napirenden van. Azért, hogy a szükséges 
fejlesztésekre legyen keret, növelnünk kell a bevételeinket. Itt 
kerül újra képbe az iparterület. Sajnos több olyan vállalkozás 
van Solymáron, amelyik nem itt működik, mert nem volt alkal-
mas terület, ahol a vállalkozás telephelyet talált volna. Szerintem 
nagyon fontos, hogy a helyi vállalkozók helyben tudjanak mű-
ködni, és ennek megfelelően itt fizessenek adót, amiből utána 
helyben tudjuk megvalósítani a szükséges fejlesztéseket.

Égető probléma még a közlekedés kérdése is. Kis túlzás-
sal azt mondhatjuk, hogy az M0-s nyugati szektora jelenleg a 
Mátyás király utca – Rózsika utca – Vasút utca útvonalon ha-
lad. Ez hosszú távon nagyon nehezen tartható és vállalható. 
Az M0-s építése sokszor és sok formában előkerül. Van, aki 
támogatja, és van, aki ellenzi; érzésem szerint a támogatók 
többségben vannak. A gond az, hogy észak–déli irányban nem 
átjárható a terület, ezt valamilyen formában meg kell oldani, és 
erre a tömegközlekedés önmagában nem nyújt megoldást. A 
tömegközlekedés inkább a sugárirányú forgalmat tudja kiválta-
ni Budapest felé, de a horizontálist, tehát az észak–déli irányú 
forgalmat sajnos nem. Tehát közlekedésügyben mindenképp 
fejlesztésre van szükség. 

Azonban rövid távú feladatok is vannak, nem kell feltétlenül 
az M0-ssal kezdeni. Nagyon fontos lenne például, hogy mie-
lőbb rendeződjön a temetői csomópont kérdése. Ez egy régóta 
fennálló probléma, régi projekt. Amit a település ez ügyben 
meg tudott tenni, azt meg is tette, vagyis a tervek kivitelezésre 
készek. A forrás azonban egyelőre hiányzik ahhoz, hogy meg 
is valósuljon.

Hogy zajlik a képviselői munka a korlátozások alatt?

Abban a szerencsés helyzetben vagyunk, hogy nagyon jó 
munka kapcsolat van a kormánypárti és az ellenzéki képviselők, 
valamint a polgármester között. Ez azt mutatja, hogy elsősor-
ban mindenki lokálpatrióta. A polgármester a fontos döntése-
ket előre megosztja velünk, tehát lehetőségünk van képviselő-
testületi ülés nélkül is állást foglalni, így a polgármester jelen 
helyzetben hozott döntései általában tükrözik a testületi tagok 
véleményét is. 

Ön szerint mi a legnag yobb kihívás ebben a ciklusban?

A járványhelyzet nemcsak működési nehézségeket hozott a 
település életébe, hanem anyagi oldalról is próbára teszi a mű-
ködést. Leginkább az a kihívás, hogy ebben a megváltozott kör-
nyezetben is meg tudjuk őrizni a település működőképességét, 
és az elengedhetetlen fejlesztések is megvalósulhassanak. 

Számos feladata mellett hog yan tud kikapcsolódni, mivel tölti a szabad-
idejét?

Négy iskolás gyermeket nevelünk a feleségemmel. A munkám, 
a képviselői feladatok és a család mellett másra nem nagyon jut 
idő. Ha viszont mégis, akkor a legnagyobb szenvedélyemet, a 
vitorlázást választom. Ezen kívül a természetjárás az, ami össze-
hozza a családot, így mindig örömmel választjuk – és ajánljuk 
másoknak is – a szabadidő eltöltésének ezt a természetközeli 
formáját.  

Kovács Ildikó

Korszerűbb közvilágítás
Megújulnak a lámpatestek Solymár közterületein, három, 
eddig kivilágítatlan utca pedig közvilágítást kap. 
A fejlesztésről dr. Szente Kálmán polgármestert kérdeztük.

Miért van szükség a közvilágítás fejlesztésére Solymáron?
Az utolsó nagy közvilágítás-fejlesztés közel 20 éve történt, amikor a régi 
higanygőz lámpákat kompakt fénycsöves, illetve nátriumlámpákra cserél-
ték. Azóta a technika fejlődésével megjelentek a nagyon kis áramfogyasz-
tású fényemittáló diódák, a LED-ek. Ráadásul ezeket a rendszereket már 
lehet dimmelni, azaz az áramot leszabályozva a késő éjjeli órákban lejjebb 
venni a teljesítményünket. Ez a csökkentés emberi szem számára nem 
vagy alig érzékelhető, árammegtakarításban azonban jelentős. A fejlesz-
tésnek tehát két fő oka van: az energiatakarékosság és a korszerűbb, jobb 
minőségű világítás.

Mit tartalmaz pontosan a fejlesztés?
Solymár mintegy 1400 közvilágítási lámpatestét leszerelik és korszerűbb 
eszközöket telepítenek. Emellett néhány helyen plusz lámpákat szerelnek 
fel, három, eddig teljesen megvilágítatlan utcában (a Nádas, a Róka és a 
Rozmaring utcában) pedig teljesen új közvilágítás lesz.

Mi lesz a leszerelt lámpák sorsa? Hiszen ezek közül sok még használható...
Ezek a lámpák az Elmű tulajdonai. Ha az áramszolgáltató igényli, elviheti 
őket, ha nem, akkor a rosszakat várhatóan megsemmisítik, a még hasz-
nálhatókat értékesítjük. Ezt a lehetőséget később pontosítjuk.

Mennyibe kerül a fejlesztés, és miből finanszírozza a település?
A beruházás összege mintegy 200 millió forint. A községi költségvetés-
ből nem kell forrást biztosítanunk, mert az árammegtakarításból 12 év 
alatt kifizethető ez az összeg, az Elmű gyakorlatilag meghitelezi nekünk 
a fejlesztést. Tizenkét év után pedig évi több millió forinttal alacsonyabb 
lesz a villanyszámlánk.

Mikor kezdődnek a munkák?
Ez részben engedélyezési, részben időjárási kérdés. Február közepén el-
készült a közvilágítás korszerűsítésére és a bővítésre vonatkozó kiviteli 
tervdokumentáció, melyhez az Elmű is hozzájárult. Ettől kezdve rendel-
hetőek a lámpatestek. A kivitelező hamarosan megkezdi az egyéb eszkö-
zök, például a kandeláberek szállítását.

Mennyit fog érzékelni a lakosság a munkálatokból, és mennyire lesz látható a 
változás?

Azt fogják látni, hogy emelőkosaras kocsik jelennek meg, a munkások 
pedig leveszik a régi fényforrásokat és újakat szerelnek fel. Mivel az új 
lámpák fényteljesítménye egy kicsit nagyobb lesz a jelenleginél, vélhetően 
szemmel is látható lesz a különbség.

Várhatóan mikorra készül el a közvilágítás-fejlesztés?
A gyártó (a Philips) 6 hétre vállalja a szállítást, majd körülbelül újabb két 
hét, amíg a biztosítékokat beszerelik, tehát nagyjából április második felé-
ben indulhat a kivitelezés. Ennek során azzal kell számolni, hogy átlago-
san napi ötven lámpánál több nem kerül fel, tehát 1400 lámpa esetében 
körülbelül egy hónap a szerelés időtartama, de az elkészülés ideje függ 
az időjárástól is.

Solymári Hírmondó



Solymári Hírmondó12 2021. március 13

Búcsú Csaba atyától
Kedves solymári és pilisszentiváni lakosok, kedves testvérek!
Szomorú kötelességet rótt rám a sors. Közösségünk nevé-
ben nekem kell búcsúznom Csaba atyától. Ez a búcsú azon-
ban jobban fáj mindennél, mert nemcsak lelki vezetőnket 
vesztettük el, de elvesztettünk egy igen értékes embert, egy 
alkotó, építő szellemű plébánost és egy igaz, jó barátot.

Amikor Kiss Csaba atya hat évvel ezelőtt átvette hivata-
lát, azonnal éreztük, hogy személyében ismét olyan plébá-
nosunk lesz, aki minden energiáját az alkotásra, az őseinktől 
örökölt szellemi és fizikai örökségeink fejlesztésére fordítja. 
Hatalmas tudásával, mélyenszántó gondolataival, lélekemelő 
szentbeszédeivel és személyes varázsával összetartotta a kö-
zösséget. Ugyanakkor volt benne valami szívből jövő termé-
szetesség, talán lehet úgy mondani: lazaság, bátorság, amivel 
szinte minden korosztályt, elsősorban a fiatalokat sikerült 
megnyernie. Felsorolni is hosszú lenne, milyen ügyeket ka-
rolt fel, és nem volt olyan ötlet, elképzelés, ami mellé be ne 
állt volna.

Amikor felvetettük a téli jégpálya ötletét, azonnal igent 
mondott, sőt a szervezésből is komolyan kivette a részét, 
még korcsolyázni is eljött velünk. Néhány hét múlva együtt 
örültünk annak, hogy több száz gyermek összesen több 
mint tízezer alkalommal ment fel a jégre. Ugyanígy szíve-
lelke és motorja volt olyan kezdeményezéseknek, amelyek 
ma már megszokott közösségi programjaink, mint a Családi 
Napok, az Oktoberfest vagy az újraindult gitáros szentmi-
sék.

Amivel örökre beírta magát Solymár történelmébe, az a 
templom felújítása, szinte újjáépítése volt. Három összekö-
tött számítógéppel hosszú estéken át ütöttük a plébánián 
a billentyűzetet. Pályázatokat írtunk, terveket elemeztünk, 
számolgattunk, és ez szinte megvalósíthatatlan vállalkozás-
nak tűnt. De ő hitt benne!

Amikor később az állványok tetején, a templomunk to-
ronysisakján ültem vele, dicsértem bátorságát, hogy bele 
mert vágni egy ekkora projektbe, és az építkezés befejezé-
séről akartam beszélgetni, ő azonnal váltott, a plébániára 
és a térre mutatva újabb fejlesztésekről, tervekről beszélt. 
Egyházi fenntartású oktatási és szociális intézmények, kö-
zösségi terek rajzolódtak ki alattunk szavai nyomán. Még 
nagybetegen is az utolsó pillanatig szolgálta a közösséget. 
Most, hogy a Jóisten magához szólította, köszönjük meg a 
Teremtő Atyának, hogy velünk lehetett. 

Azért vagyunk a világon, hogy rövid földi létünk alatt 
hozzátegyünk valamit egyetemes emberi örökségünkhöz. 
Az ő élete fájdalmasan rövid volt, ugyanakkor munkája ki-
törölhetetlen nyomott hagyott bennünk és településünkön. 

Köszönöm neked, hogy ismerhettelek, hogy együtt dol-
gozhattunk, és hogy ebben a munkában segítséged és bará-
tod lehettem.

Nyugodj békében, Csabi!
Dr. Szente Kálmán

In memoriam Csaba atya
A 800. sz. Solymár cserkészcsapat fájó szívvel búcsúzik Kiss Csaba 
atyától, nemcsak mint plébánosunktól, többünk barátjától, fiatalja-
ink lelki vezetőjétől, de egyben cserkésztestvérünktől is.

Úgy érezzük, Csaba atya igen kevés időt tölthetett köztünk Soly-
máron, de ez idő alatt is rengeteget tett a csapatért. Nemcsak a plé-
bánia adta lehetőségeket biztosította mindig örömmel csapatunk 
számára (hittanterem, sekrestyésház), de anyagi és tárgyi segítsé-
get is többször nyújtott nekünk. Mostantól különleges jelentéssel 
fognak bírni például a tőle kapott íjak is, más lelkülettel fogjuk a 
kezünkbe majd őket egy-egy tábor során. Ezeknél a kézzelfogható 
tárgyaknál azonban sokkal több olyan emléket tudtunk vele kap-
csolatban összegyűjteni, amelyeket nem ilyen egyszerű körvonalaz-
ni, ám amelyek hatása kis közösségünkre lelki-szellemi értelemben 
felbecsülhetetlen.

Köszönjük Csaba atyának, hogy mindig jött értünk misézni. 
Köszönjük, hogy nemcsak engedte, de kérte is, hogy mindig, min-
denhol egyenruhánkban teljesítsünk szolgálatot az oltár körül, az 
egyházi ünnepeken, a zarándoklatokon. Köszönjük, hogy ha kellett, 
kiscserkészeket fuvarozott a táborba, ha nem kellett is, meghívta 
fiataljainkat egy kakaóra, korcsolyázásra. Köszönjük, hogy fiatal 
felnőttjeinknek valódi lelki vezetőjévé tudott válni, akivel megoszt-
hatták nemcsak örömüket, de bánatukat, félelmeiket is. Köszön-
jük, hogy csapatunk felnőttjeivel baráti kapcsolatot tartott fenn. 
Köszönjük, hogy valódban szabad kezet adott nekünk a Családi 
Napok akadályversenyeinek megszervezésénél, a pásztorjátékok el-
készítésénél. Köszönjük a rengeteg tartalmas programot, melyhez ő 
segítette hozzá cserkészeinket.

Nem találunk jobb szavakat a búcsúzáshoz, mint azokat, me-
lyekkel a cserkészet alapítója, Lord Baden-Powell is búcsúzott anno 
a világ cserkészeitől. Álljanak hát itt Bi-Pi szavai, melyek vélemé-
nyünk szerint Csaba atyára gondolva is megállják a helyüket, és 
amelyeknél többet talán egy cserkésztestvérünk sem akarhatna elér-
ni földi pályafutása alatt.

„Igyekezzetek ezt a világot egy kicsit jobb állapotban magatok 
mögött hagyni, mint ahogy kaptátok: úgy amikor eljön halálotok 
órája, boldogan halhattok meg abban a tudatban, hogy nem veszte-
gettétek el az időtöket, megtettétek, ami tőletek telt!”

Jó munkát! Jó munkát! Jó éjszakát, Csaba atya!

A solymári cserkészek nevében 
Papné Horányi Eszter

A hír váratlanul ért mindnyájunkat: plébá-
nosunk, Csaba atya a Budai Irgalmasrendi 
Kórházban, ahol ápolták, hamvazószerda 
előtti kedden méltósággal viselt, hosz-
szú szenvedés után, a szentségekkel el-
látva visszaadta lelkét a Teremtőnek. A 
kora esti órában és reggel is érte szóltak 
a harangjaink. Mély részvéttel osztozunk 
családja, elsősorban édesanyja, nővére, 
unokatestvére, Róbert atya és egész ro-
konsága gyászában.

Megrendítő és egyben szorongató ér-
zés leírva látni azt, hogy 40. életévében és 
papságának 14. évében járt. Az emlékező 
együttérzés gyertyái világítanak a plébá-
nia kerítésén és a templomunk bejáratá-
nál. Bízunk abban, hogy az érette elmon-
dott imáink nem hiábavalóak, Isten, a mi 
Atyánk meghallgatja a hozzá szálló imát, 
és most befogadta övéi közé.

Csaba atya 2007-től Budaörsön volt káp-
lán, majd 2011-től plébános Velencén, 2014 
óta pedig községünkben szolgált, ellátva 
Pilisszentivánt is. A megérkezését követő-
en fiatalos lendülettel és lelkesedéssel látott 
munkához. Megtalálta a közös hangot a 
munkatársaival, de megszólított olyanokat is, 
akik korábban nemigen jártak templomba, 
és mintegy mágnesként odavonzotta őket. 

Kedves Csaba atya!
Igen... Nagyon nehéz röviden megfogal-
mazni ilyenkor bármilyen gondolatot, ami 
az ember fejében kavarog.

Van egy miseszék, van egy időpont, 
van egy téma, amihez várunk és társítunk 
valakit, valakinek a személyét, társaságát, 
és most egy más helyzet állt elő; nincs 
más, csak űr.

Igen... Ez most hiányzik itt, a Földön... 
Akit vártam, nem jön, akinek a hívását 
vártam, nem hív, akivel meg akartam be-
szélni valamit, nem földi már!

De mindannyian tudjuk, hogy a szolgá-
latod csak a földön ért véget, és a mennyei 
Isten oltárától ugyanolyan figyelmességgel 
fogsz felügyelni és fogod vezetni nyájadat, 
mint azt eddig is tetted, és útmutatásaiddal 
irányítottad.

Újra és újra felmerülnek a közös fel-
adatok, amiken dolgoztunk, és azóta 

Kiss Csaba plébános búcsúztatása
Sok rendezvény elindítója és szerve-

zője volt. Szélesre tárta a plébániakert és a 
volt sekrestyésház kapuját. Emlékezetesek 
maradnak a Családi Napok, ahol gyerekek 
és felnőttek is lelkesedéssel vettek részt. A 
templom előtti téren a búcsú mellett méltó 
helyszínt biztosított a Gospel fesztivál ren-
dezvénynek is. A templom oldalán lévő kis 
kertben indíttatására készült el a Trianon-
emlékmű az évforduló tiszteteletére. Egy 
évvel az ideérkezését követően kezdte el 
tervezni templomunk külső homlokzatának 
renoválását. Ezt 2019-ben sikerült elvégezni, 
kiegészítve a templomtető teljes cseréjével.

Felvállalta a német nyelvű szentmisék 
megtartását a liturgikus részek felolva-
sásával. Aktív kapcsolatot tartott cser-
készeinkkel, akiket táborozásuk idején 
személyesen is meglátogatott. Az általa ve-
zetett zarándoklatok Péliföldszentkeresztre, 
Mariazellbe vagy Rómába mind a lelki fel-
töltődést szolgálták. 2020-ban a fatimai ká-
polnához vezetett bennünket, ami szintén 
mély hatással volt a résztvevőkre.

A járvány kitörését követően a korlátozá-
sok bevezetésekor a hívek és ministránsok 
nélkül bemutatott szentmiséi, szentbeszédei 
nagyon megindítóak voltak. Többször is 
emlegette ebben a mindannyiunk számára 

szokatlan helyzetben: érzi a hívek jelenlétét. 
A tavaly húsvétkor levetített Budaörsi Passió, 
amelyben Csaba atya Jézus szerepében jelent 
meg, teljessé tette ünnepi előkészületünket.

Emlékezetesek maradnak szentbeszédei 
és buzdító felhívásai az adományozásra, jó-
tékonykodásra. Érzékenysége, segítőkész-
sége a nélkülözők, a szegények és a bajba 
jutottak iránt példamutató volt. Mindeköz-
ben kedvenc hobbijainak is időt hagyott: hol 
motorral, hol autóval és néha még traktorral 
is közlekedett.

Az a munka, amit elvégzett, nemcsak az 
energiáját, hanem az egészségét is igénybe 
vette. A betegségéről csak kevesen tudtak, 
kifelé mindig az erőt sugározta. Ameddig az 
ereje engedte, misézett és szolgálta híveit. A 
kórházba kerülését követően mindannyian 
bíztunk a felépülésében és imádkoztunk érte.

Köszönjük, hogy velünk volt, értünk 
munkálkodott, vezetett bennünket és mu-
tatta az Isten felé vezető utat, és köszönjük, 
hogy a munkatársai és társai lehettünk. A 
család és a hozzátartozók fájdalmában osz-
tozva búcsúzunk: 

Csaba atya, Isten veled! Nyugodj békében!
Dicsértessék a Jézus Krisztus!

A Solymári Római Katolikus Egyházközség 
és a Képviselő-testület nevében

Dauner Henrik

mindig ugyanoda térünk vissza, hogy 
milyen jó volt, hogy itt voltál nekünk, a 
sváb lakosságnak, hogy együtt tudtunk 
szolgálni a Jóistennek, tenni a hívekért, 
a solymáriakért.

Ez a jó pár itt töltött év, úgy gondolom, 
mindannyiunk számára tartalmas szolgálat 
volt. Megtudtuk, hogy milyen nyitott szí-
vű, vidám és alkalmazkodó vagy!

Sok boldogságot és örömet szereztél a 
solymári híveknek, és bármennyire is ne-
héz volt a reggeli német nyelvű miséket 
beiktatni a vasárnapokba, mégis fontosnak 
tartottad, hogy legyen német nyelvű szent-
mise, „mert az Solymáron kell”!

Nem lehetünk ezért is elég hálásak 
Neked, de emellett számos egyéb másért 
is, amiben teljes mellszélességgel kiállva 
segítetted tradícióink, szokásaink megtar-
tását, részt vettél ünnepeinken, lelkipász-
tori beszédeddel és társaságoddal színesí-
tetted azokat.

Isten áldjon utadon! Tudom, hogy az 
„új szolgálatod” alatt is gondolni fogsz 
a solymáriakra, hiszen ők sem fognak el-
felejteni, sőt, még nagyobb szeretettel és 
tisztelettel gondolnak rád.

Köszönünk mindent, Isten áldjon!
Gott segne Dich!

Farkas Bálint és a képviselő-testület,
Német Nemzetiségi Önkormányzat Solymár
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LEENDŐ ELSŐSÖKNEK Kedves Szülők!
A jelenlegi vírushelyzetben hagyományos iskolahívoga-
tó programjaink sajnos nem kerülhetnek megrendezés-
re, így más utat kellett választanunk iskolánk és tanító-
ink bemutatására. Remélem, bemutatkozásunk elnyeri 
tetszésüket és örömmel üdvözölhetjük első osztályos 
gyermekeiket és Önöket a következő tanévben! Továb-
bi információk folyamatosan kerülnek fel a következő 
hetekben az iskola honlapjára (solymarialtalanos.hu), 
illetve amennyiben személyes kéréseik, kérdéseik van-
nak, úgy várjuk levelük a titkarsag.solymar@gmail.com 
e-mail-címre.

Dali Emese Katalin intézményvezető

A Solymári Hunyadi Mátyás Német Nemzetiségi Általános Iskola, Alapfokú 
Művészeti Iskola szeretettel várja azokat a leendő első osztályos tanulókat, 
akik a 2021/2022-es tanévben kezdik meg általános iskolai tanulmányaikat.

A beíratás időpontja központi értesítés alapján a későbbiekben kerül 
kihirdetésre. A beíratás online formában történik majd, feltehetően a 
Kréta felületen.
A beiratkozáshoz szükségük lesz:
• a gyermek születési anyakönyvi kivonatára, lakcímkártyájára, tajkártyájára
• a szülő személyi igazolványára, lakcímkártyájára
• a kedvezményekre jogosító igazolásokra
További kérdés esetén az iskolatitkár a 06-26-560-811-es telefonszámon 
készséggel áll rendelkezésükre.

Bemutatkoznak a tanító nénik
Lenkefiné Balogh Mónika
Solymáron születtem, itt élek és 2003 óta ebben az iskolában 
dolgozom, ahol nyolc évig magam is diák voltam. Fontosnak 
tartom, hogy biztosítsuk az átmenetet az óvoda és az iskola 
között, hogy a gyerekek szeressenek iskolába járni. Az olvasást 
hangoztató-elemző-összetevő, szótagoló módszerrel tanítom, 
mivel így a helyesírási készségük is fejlődik. A betűtanítást a 
Meixner-könyvhöz igazodó Zenezörej program meséivel és fi-

guráival igyekszem a gyerekek számára könnyen elsajátíthatóvá tenni. A későbbiekben tö-
rekszem arra, hogy olvasóvá váljanak, hiszen ez az alapja a további sikeres tanulásnak. A 
matematika oktatásánál fontosnak tartom a biztos tudást és az alaposságot. Elvégeztem 
a matematikai zavar leküzdését segítő diszkalkulia-tanfolyamot, és akkreditált továbbkép-
zésen vettem részt a Matematikai és logikai játékok elemzése és készítése címmel. 
Szeretettel várom minden leendő elsős tanítványomat a következő tanévben!

Mónika néni

Lovász Teodóra
A pedagógusi pálya számomra hivatást jelent, elkötelezett-
séget, felelősséget azokért a gyerekekért, akiket nap mint 
nap tanítok, nevelek. Pályafutásom több mint húsz éve alatt 
rengeteg tanítási módszert, programot megismertem és al-
kalmaztam, a hangoztató-elemző-összetevő olvasástanítástól 
a globálisig, a Zsolnai-féle nyelvi-irodalmi kommunikáció 
(NYIK-) programig. Szakmai fejlődésem érdekében pedagó-

gus szakvizsgát szereztem, továbbképzéseken vettem részt. Ötödik éve tanítok Soly-
máron. Jelenleg negyedikes az osztályom, akiket első óta tanítok. A tanulás megszeret-
tetése a célom. Sok dicsérettel, pozitív megerősítéssel próbálom ösztönözni a gyereket. 
Fontos számomra az érzelmileg biztonságos környezet megteremtése, ahol szabad és 
kell hibázni. Igyekszem mindent megtenni annak érdekében, hogy zökkenőmentes le-
gyen az óvoda és az iskola közötti átmenet. Nagy változás előtt áll az óvodás gyermek, 
ezért fokozatosan szeretném bevezetni őket az iskola világába. Törekszem arra, hogy 
a szülők bizalommal forduljanak hozzám, mert hiszem, hogy a gyermekek fejlődését 
együtt gondolkodásunk, együttműködésünk segíti a legjobban. 
Szeretettel várom leendő elsős tanítványaimat!

Schokátzné 
Tallér Mária
Több mint 30 éve 
tanítok a solymá-
ri iskolában.  A 
2021/2022-es tan-
évben az egyik in-
duló első osztály 
tanítója/osztályfő-
nöke leszek, ahol 
én fogom tanítani 
az olvasást, az írást, 
a matematikát és a német nyelvet. Célom egy 
biztonságos, kölcsönös bizalomra épülő, sze-
retetteljes közösség kialakítása. Pályafutásom 
eddigi évei alatt rengeteg tanítási módszert 
megismertem. Bizton állíthatom, hogy nincs 
legjobb módszer; a szülőknek és a tanítóknak 
közösen kell megtalálnunk a leginkább megfe-
lelőt a gyermek számára.  Én sok-sok játékkal, 
mozgással, mesével, zenével, és persze rengeteg 
türelemmel és szeretettel igyekszem mindezt 
elősegíteni. Célom továbbá, hogy a diákjaim 
tehetségét minél inkább gondozzam, a nehe-
zebben haladó gyerekeket pedig támogassam. 
Osztályomban a gyerekekkel közösen alkotunk 
szabályrendszert, melyet igyekszünk betartani. 
Fontos számomra a német nemzetiségi kultúra 
megőrzése és átadása, melyet minél szélesebb 
körben szeretnék továbbadni tanítványaim-
nak. Eddig minden osztályomban tanítottam 
német néptáncot is. A néptánc a harmonikus 
mozgásával, játékosságával, viselkedéskultúrá-
jával segíti a közösség kialakulását, fejlődését. 
Az iskolában eltöltött időt a gyermek aktivitása, 
a pedagógus szaktudása és a szülők támogató 
hozzáállása teheti igazán sikeressé.
Szeretettel várom leendő elsős tanítványaimat!

A Fészek Waldorf iskola 
bemutatkozása
Iskolánkban az első osztály 1994 szeptemberében indult 
el nyolc tanulóval. Mára már közel 400 tanulóval és 40-nél 
több tanárral működő, stabil, 13 évfolyamos intézmény 
lettünk, mely a Waldorf-pedagógia szerint működik. A 8 
évfolyamos általános iskola és a 4+1 évfolyamos gimnázi-
um mellett alapfokú művészeti iskola is vagyunk. Jelenleg 
négy helyszínen zajlik az oktatás Solymáron, és folyamato-
san dolgozunk azon, hogy hosszú távon felépítsük a min-
den tevékenységünknek helyet adó iskolafalut.

A 2021/2022-es tanév első osztályába 2021. március 4-ig le-
hetett jelentkezni. Az új tanévek előkészítését általában feb-
ruár elején, négy szülői tájékoztató est megtartásával indítjuk 
el. Érdeklődni az iskolatitkar@feszekiskola.hu címen lehet.

Fészek Waldorf  Általános Iskola, 
Gimnázium és Alapfokú Művészeti Iskola

Pedagógiai hitvallásunk
Nemcsak a mindennapi tevékenységeinket hatja át 
a művészet, de magát a nevelést is művészetnek te-
kintjük. Törekszünk a körülöttünk lévő világ és a 
ránk bízott gyermekek mind teljesebb megismeré-
sére. Legfontosabb pedagógiai célunk megteremte-
ni azokat a feltételeket, amelyek szükségesek a ránk 
bízott gyermekek egészséges fejlődéséhez; képessé 
tenni őket arra, hogy felismerjék saját életfeladatu-
kat és elősegíteni olyan képességeik kibontakozását, 
amelyek a társadalom épülését szolgálják.

Az iskolánkban töltött 13 év után olyan fiatalo-
kat szeretnénk elbocsátani, akik érzelmileg kiegyen-
súlyozottak, erős akaratúak, jó ítélőképességgel, 
önálló gondolkodással és megfelelő önismerettel, 
valamint gazdag belső világgal rendelkeznek. A pe-
dagógiai munka a tanár részéről állandó kíváncsisá-
got igényel a világ dolgai iránt, és folyamatos belső 
megújulást. Ezt a szemléletet diákjainknak is sze-
retnénk átadni, hogy szabadon, de felelősségtelje-
sen vállalják a társadalomban betöltött szerepüket. 
További információk: www.feszekiskola.hu 

Bemutatkozik 
a Budapest School
A Budapest School Solymárt 2018-ban 
alapítottuk. 2020 szeptemberétől álla-
milag elismert iskolaként működünk. 
Jelenleg 1–4. osztályos gyerekek jár-
nak hozzánk, a tanulásszervezés pe-
dig vegyes korosztályú csoportokban 
történik. A NAT által definiált tanu-
lási eredmények elérése jó kiinduló-
pont, de fontos célunk, hogy a NAT 
ismeret anyagán túli világot is megis-

merjék a gyerekek. A tanárok nemcsak tényeket oktatnak, hanem kri-
tikai gondolkodásra nevelnek, és olyan módszereket adnak a gyerekek 
kezébe, amelyekkel különféle helyzetek megoldására lesznek képesek. 
A szociális és érzelmi érzékenység, a vállalkozó szellem, a kreativitás, 
az innovatív és a kihívásokat kereső gondolkodás mind olyan képes-
ségek, amelyekre nagy szükség van az életben.

A személyre szabott tanulás és a differenciált oktatás a gyere-
keknek a gyakorlatban azt jelenti, hogy mindig tanulhatsz többet, 
miután az alapokat elsajátítottad, és az alapok tanulásánál is ha-
ladhatsz a saját ütemedben. Mindenkinek van mentortanára, aki a 
mentoráltja fejlődését nyomon követi és egyéni figyelmet szentel 
a gyermeknek minden héten. Napközben speciális modulokat tar-
tunk, mint például az alkotás, a sütés-főzés, a robotika, az erdőjá-
rás, a szerepjáték, a társasozás, a történelem, a gyöngyfűzés és a 
nyelvi programok.

Bővebb tájékozódásra a honlapunkon van lehetőség: 
www.budapestschool.org
Jelentkezni április 25-ig lehet. A felvétel és a beadott jelentkezésre 
küldött visszajelzés folyamatos, a helyek száma korlátozott.

Budapest School Solymár

A gyerekek ’Kreatív írás’ modulon 
megfogalmazott gondolatai az iskoláról:
„Szeretem a matekot, kedves a tanár és mutat olyan matek 
technikákat, amivel könnyen lehet tanulni. A Világjárós mo-
dulon az a kedvencem, hogy Google Meeten bekapcsolunk 
valakit abból az országból, amivel éppen foglalkozunk. Min-
den héten van mentoridőnk, ahol csak velünk foglalkozik a 
mentorunk. Saját célokat állítunk magunknak a mentortanár-
ral és a szüleinkkel együtt. A vállalásainkat be kell fejezni év 
végéig.” Tara, 8 éves

„Szerdán a robotikán Legóból építünk egy robotot, és azt 
beprogramozzuk. Péntekenként délután Dungeon&Dragons-t 
játszunk, ami egy amerikai szerepjáték. Van mindenkinek egy 
karaktere, van benne egy sztori és egy mesélő. A mesélő mond-
ja a történetet, de a karakterek tulajdonosai döntik el, hogy mit 
csinálnak. Csütörtökön a világjárók projektünkkel foglalkozunk 
és újságot írunk. Ezt is csütörtökön írtam.” Sámuel, 8 éves 
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(Fizetett hirdetés)Elfogultan szeretjük Solymárt

Nap mint nap tapasztalhatjuk, hogy Solymár egyre vonzóbb, 
egyre többen szeretnének a településre költözni. Mire számíthat 

az, aki az ingatlana eladása mellett dönt? A solymári Immo1 
Ingatlaniroda vezetőjével, Dukát Teodórával beszélgettünk.

Mi a jellemzi most a solymári ingatlanpiacot?
Solymáron most is a kereslet dominál, töb-
ben keresnek ingatlant, mint amennyi eladó 
ház van a piacon. A jelenleg elérhető otthon-
teremtési támogatások miatt, ha lehet, még 
nagyobb a kereslet, az eladási árak magasak, 
az utóbbi években megduplázódtak, sőt ese-
tenként megháromszorozódtak a korábbi 
időszakhoz képest. A vevőink elsősorban az 
építési telkeket keresik, de az új építésű ingat-
lanok, az ikerházak is népszerűek, és a régeb-
ben épült családi házakat is sokan választják.

A kereslet tehát nag y, a kínálat kisebb. Hog yan 
találja meg mégis a vásárló álmai ingatlanát?
Komoly munka ez a vásárlóknak, időigé-
nyes, és rendkívüli körültekintést igényel. 
Öten dolgozunk az irodában, mindannyian 
solymáriak vagy környékbeliek vagyunk. Na-
gyon jól ismerjük a települést, az eladásra kí-
nált ingatlanokat és tulajdonosaikat, ők is jól 
ismernek minket, ezért minden vevőnknek 
személyre szabott ajánlattal tudunk szolgálni, 
hiszen más igényeik vannak a kisgyermekes 
családoknak, az egyedülállóknak, a fiatalok-
nak és az idősebbeknek. A legritkább eset-
ben fordul elő, hogy a vevő azt a házat veszi 
meg, amelynek a hirdetésére telefonált. Ah-
hoz, hogy megtaláljuk az elképzeléseihez leg-
közelebb álló ingatlant, meg kell ismerni az 
ügyfelet, bizalmi kapcsolatot kell kiépíteni, 
hiszen mindig nagyon sok pénzről van szó. 
Fel kell „túrni” Solymárt, minden kapcsola-
tunkat aktiválni kell, hogy megtaláljuk a vá-
gyott házat vagy telket.  Ebben jók vagyunk. 
Nagy lelkesedéssel végezzük a munkánkat, 
úgy gondolom, az elmúlt években megszol-
gáltuk a solymáriak bizalmát, és ezért most is 
nagyon sokat teszünk nap mint nap. 

Milyen más érvek szólnak még amellett, hog y a 
helyi ingatlanos céget bízzuk meg eg y nag yobb, 
országos hálózat helyett?
Ahogy mondtam is, úgy érzem, hogy az 
elmúlt években sikerült elnyernünk a soly-

máriak bizalmát az elvégzett munkánkkal.  
Ez nagyon fontos nekünk, hiszen a jó hí-
rünkből élünk, ahogyan más solymári vál-
lalkozók is. Ezt nagyon megbecsüljük. A 
megbízási szerződésünk egy oldalból áll, 
apróbetűs részek nélkül, és nincs benne 
olyan bekezdés, ami ne az eladó érdekeit 
szolgálná. Nálunk nincs kizárólagosság, 
mert az biztosan nem az eladó érdekeit 
képviseli. Ha az eladó saját maga adja el az 
ingatlant, semmilyen anyagi kötelezettsége 
nincs az irodánk felé. Emellett különleges 
kedvezményeket, teljes körű ügyintézést – 
ingyenes értékbecslést, energiatanúsítvány 
ingyenes elkészítését és helyi ingatlanos 
ügyvédi képviseletet – is biztosítunk ügy-
feleinknek. Dr. Vígh Annamáriával már 
nagyon régen együtt dolgozunk, ő nagyon 
népszerű a solymáriak és a környékbeliek 
körében. Mivel franchise rendszerben mű-
ködünk, a partnerirodákkal való kapcsolata-
ink révén az eladás után segítünk új otthont 
találni, hiszen az is fontos, hová költözik 
az ember, és mit kap azért az összegért, 
amennyiért eladta az ingatlanát. Számom-
ra nagyon fontos a tisztességesen elvégzett 
munka, és hiszek az egyenes beszéd ere-
jében. Ha az együttműködésünk mégsem 
lesz gyümölcsöző, ügyfeleink bármikor 
kiléphetnek belőle, anyagi kötelezettség 
nélkül, csak egy telefonhívásba kerül.  Úgy 
gondolom, együttműködni csak azzal lehet, 
aki szívesen teszi.

Másrészt általános szakmai tapasztalat, 
hogy aki egy adott településen szeretne vá-
sárolni, általában a helyi ingatlanosnál néz 
szét először, itt tájékozódik. Azt állítom, 
hogy aki nálunk kezdi a keresést, az általá-
ban nálunk is fejezi be, hiszen látja, hogy 
mindent megteszünk érte. A leggyorsabb 
eladásokhoz nem feltétlenül kell meghirdet-
ni az ingatlant, hiszen minden kategóriában 
van ügyfele az irodánknak, akik csak arra 
várnak, hogy értesítsük őket, mert találtunk 

nekik valamit. Ez gyakran előfordul, igazi 
„élményeladások” ezek!

Amennyiben mégis más ingatlanközvetí-
tő cégre esik a választásuk, azt tanácsolom, 
figyelmesen olvassák el, mit tartalmaz az a 
megbízási szerződés, amit aláírnak. Olyan cé-
get válasszanak, ahol bármikor felmondhat-
ják a szerződést, ha nincsenek megelégedve 
a munkával, és ez nem kerül pénzbe. Arra 
is érdemes figyelni, hogy csak akkor kelljen 
fizetni egy cégnek, ha valóban az ingatlanos 
végezte el a munkát, ő adta el a házat. Elő-
fordul kötbér, bánatpénz, általánydíj, és ki 
tudja, még mi minden, én is csak az ügyfe-
lektől hallom, egészen elképesztő megbízási 
szerződések forognak a piacon…

Mit tanácsol azoknak, akik eladáson gondol-
kodnak, de még nem határozták el magukat?
Az ingatlanpiacon is folyamatos a változás. 
Mostanában egy nagy áremelkedési ciklus 
végéhez közelítünk, és figyelembe véve a 
mostani nehéz időket, látni kell, hogy a re-
cesszió itt toporog a küszöbön. Az ingat-
lanpiac lesz az első, ahol a gazdasági követ-
kezményeket érzékelni fogjuk, a gazdasági 
szakértők szerint jelentősen átalakul majd a 
piac, számottevően csökkenni fognak az el-
adási árak. Ennek a jelei a fővárosban már 
láthatóak, csak idő kérdése, hogy az agglo-
merációban, így Solymáron is elinduljon ez 
a folyamat. Ezért mindenkit arra biztatnék, 
hogy ha fontolgatja a változtatást, és el sze-
retné adni az ingatlanát, érdemes mihama-
rabb meghoznia a döntést. Ha pedig egy 
megfelelő szakmai szolgáltatást keres tervei 
megvalósításához, természetesen jó szívvel 
ajánlom magunkat, ugorjon be a Templom 
téri irodánkba egy kávéra, csupa jó hírrel 
várjuk! (X)

Bölcsődei 
beiratkozás
A Solymári Liget Bölcsőde felvételt hirdet a 
2021/2022-es nevelési évre. A beiratkozásra 
2021. április 21-én, szerdán 8 és 16 óra között 
lesz lehetőség a bölcsődében (Ibolya u. 2.).

A beiratkozáshoz szükség van munkáltatói 
igazolásra vagy szándéknyilatkozatra mindkét 
szülőtől, a gyermek és az édesanya lakcímkár-
tyájára, jelentkezési lapra védőnői ajánlással és a 
gyermek tajkártyájára. A jelentkezési lap letölthe-
tő a solymar.hu és az ovoda-solymar.hu oldalról. 
További információt a bölcsőde 06-26/360-507-es 
telefonszámán lehet kérni. A jelen helyzetre való te-
kintettel kérik, hogy a beiratkozásra családonként egy 
fő érkezzen, gyermek nélkül, és az épületben tartsák 
be az aktuális járványügyi szabályokat.

Meghívás református 
hittanoktatásra
Szeretettel várjuk a református gyerekeket a 2021–2022-
ben induló tanévben a református hittan oktatásra!

A hittanórákon a gyermekek Isten szeretetéből kap-
nak ízelítőt, ahol elkezdjük az ismerkedést Istennel, ami 
önmagunk, egymás és a teremtett világ Isten szíve szerint 
való megismerését is jelenti. Jézus példáját követve, ho-
gyan tudok megbocsátani, elfogadni, szeretni és segíteni 
a társamat, együtt építeni a közösséget? És együtt, kö-
zösségként hogyan tudunk felelősen nézni a bennünket 
körül vevő világra, vigyázni a teremtett környezetre? A 
Biblia megismertetése mellett a gyerekek számára meg-
mutatjuk az Istenhez kapcsolódás lehetőségét, hogy mit 
jelent az ő számukra, a korosztályi sajátosságaiknak meg-
felelően Istenben hinni, és életükben az Ő védelmét, ve-
zetését megtapasztalni. Isten ismerete és önmagunk mé-
lyebb megismerése szorosan összetartoznak. Ki vagyok? 
Mi az életem célja? Hogyan láthatom magam olyan szép-
nek, mint ahogyan Isten lát, hiszen Ő, aki teremtett, gyö-
nyörködik bennem? Mi az igazi érték? Hogyan találom 
meg a bölcsességet a helyes döntések meghozásához, és 
erőt, bátorságot, hogy akár a csoportnyomással szemben 
is kitartsak a belső meggyőződéseim mellett? 

A hittanórán segítünk a gyerekeknek elfogadó, szere-
tő közösséggé formálódni. Sokszínű, az élet különböző 
rétegeit érintő folyamatba hívjuk gyermekeinket a hittan-
oktatásban. Mindezt változatos eszköztárral, tanulással, 
interaktív módszereket használva és beszélgetésekkel 
kísérve tesszük. 

Az elmúlt években közös, protestáns hittanóráink 
voltak, 2021 szeptemberétől gyülekezetünk családjai ré-
széről érkezett kérés alapján a református gyermekeink 
részére református hittanoktatást biztosítunk a Hunyadi 
Mátyás Német Nemzetiségi Általános Iskolában. Kér-
dések esetén keressenek bennünket a gyülekezetben va-
sárnaponként a 10 órakor kezdődő istentiszteletet köve-
tően, illetve érdeklődjenek telefonon (+36-30/4566984) 
vagy e-mailen (dani.eszter@reformatus.hu) Dani Eszter 
lelkésznőnél. 

Dani Eszter

NNÖ-programtervek
A Német Nemzetiségi Önkormányzat Solymár tervei 
szerint hagyományos módon az április 23-i hétvégén 
megemlékezik a kitelepítés 75. évfordulójáról, április 
30-án pedig megtartja a májusfaállítást. Reméljük, hogy 
a járványügyi helyzet nem írja felül a terveinket. 

NNÖ



PROFIK VAGYUNK.
A SZAKMÁNK 

A SZENVEDÉLYÜNK.
LAKÁSOKAT ÚJÍTUNK FEL. 
HATÁRIDŐ-GARANCIÁVAL!

Teljes felújítástól a tisztasági festésig, festünk, 
mázolunk, tapétázunk, parkettázunk.

Víz-, gáz-, fűtés-, villanyszerelést végzünk.
Legyen az nyílászárócsere, -bontás, -beépítés 

vagy -szigetelés. 
Teljes körű kőműves munka, statikai vélemény vagy 

kéménytechnika, gipszkartonszerelés, napelem-telepítés. 
18 éves munkatapasztalattal, megbízható, összehangolt, 

antialkoholista csapat vagyunk.
A bútorok védelmére különleges figyelmet fordítunk.

INGYENES FELMÉRÉS,
KISZÁLLÁSI DÍJ NÉLKÜL!

Nagy Atilla Péter
lakásfelújítási szaktanácsadó

Telefon: 06-20-279-1995

GÁZBIZTONSÁGI FELÜLVIZSGÁLÓ
• Egyszerűsített gázkészülékcsere (terv és meo nélkül)
• Gázkészülékek műszeres bevizsgálása, beállítása
• Szén-monoxid-mérés, gázszivárgás-keresés
• Gázkészülékek hatásfokmérése és (optimális működés) beállítása
• Kéményhuzat-vizsgálat

Gázkészülékek tisztítása, karbantartása, 
javítása, szerelése.

Fűtési rendszerek átvizsgálása, 
átmosása, beszabályozása.

Hoffmann Ferenc mérnök
(30) 951-0467

gázbiztonsági felülvizsgáló, gázkészülék-szerelő, épületgépész

Víz-, gáz-, 
központifűtés-, 

lefolyócsatorna- 
és szellőzésszerelés.

A lakásfelújítástól 
a családi házig.

Korszerű technológiák, 
megújuló energiák,  

hőszivattyúk, gázfűtések.

Dávid Ákos
e-mail: 

davidakos.gepeszet@gmail.com

Tel.: +36-20-9324-759

Idősgondozásban 
jártas, 

háztartási 
alkalmazottat 

keresünk 
heti 3 alkalomra
Részletek megbeszélése 

élőszóban.
Tel.: 06-26-360-817

e-mail: 
agimolnar07@citromail.hu 

Öntözőrendszerek teljes 
kivitelezése, tervezéstől a 

megvalósításig.
Öntözőrendszer-karbantartás, 

-javítás, -téliesítés.
Teljes körű kertépítés, 

gyepszőnyegezés, 
fűmagvetés, dísznövények 

telepítése.
Ingyenes felmérés 

és árajánlat! 10 éve Solymáron 
és környékén. 

Szőcs Miklós
06-20-374-9442

Referenciák: 
facebook.com/szuperkertek/   

KISÁLLATGYÓGYÁSZ 
SZAKÁLLATORVOS

Dr. Biró Ferenc

Rendelő:
2083 Solymár Terstyánszky u. 

PEMÜ üzletsor 1. üzlet
(30) 200-3445 vagy (26) 361-189

Nyitvatartás:
hétfő 9.00–12.00 és 15.00–19.00 
kedd 15.00–19.00 
szerda 9.00–12.00 és 15.00–19.00 
csütörtök 15.00–19.00 
péntek 9.00–12.00 és 15.00–19.00 
szombat 9.00–12.00
vasárnap 17.00–18.00

weboldal: 
www.solymar-allatorvos.hu

DUGULÁSELHÁRÍTÁS
0–24 

BONTÁS NÉLKÜL
✔ VÍZVEZETÉK-SZERELÉS
✔ CSATORNAKIÉPÍTÉS
✔ CSŐ- ÉS 
  CSATORNATÖRÉS- 
  JAVÍTÁS

+36-70/624-20-81

Gabó 
duguláselhárítás

Budapest, 
Hidegkúti út 332.

Telefonszám: 
30/316-2608

Keresek 75 M-ig 
ingatlant Solymáron, 

Pilisszentivánon, 
Pilisvörösváron

2021 tavaszi-nyári 
költözéssel. 
Minimum 3 

hálószoba+nappali.
Lakótér minimum 

100-120m2

Telelefonszám:
06203402469

Dr. Végh Zoltán
ügyvéd

• társasági jog, cégjog, ingatlanjog, munkajog, 
közigazgatási ügyek;

• pénzügyi jog, hitelügyek, követelés behajtás,
• családi jog, házassági vagyonjog,
• peres és peren kívüli jogi képviselet,
• pénzügyi és banki gyakorlat

Ügyfélfogadás előzetes telefonos egyeztetés alapján.
Tel: 30/279-1049

  2083 Solymár, Bokor utca 13.

§ §

ÉPÍTKEZŐK, FELÚJÍTÓK FIGYELEM!
Cégünk komplett

rezsinullázó beruházásokkal, 
felújításokkal foglalkozik.

Ha CSOK-ot, állami támogatást, hitelt akar, 
teljeskörűen intézzük.

Ha új családi házat szeretne, támogatást, hitelt, 
papírokat intézzük.

Bővebb felvilágosításért hívjon vagy írjon!

tel.: 30 603 4379
e-mail: xxlpartner@hotmail.com

INGYENES ÜGYVÉDI KONZULTÁCIÓ!!!

Budapesti ügyvéd vagyok 
10 éves gyakorlattal. 
1 éve Solymárra költöz-
tem, így már helyben is 
(Solymár, Templom tér) 
fogadom szeretettel le-
endő ügyfeleimet.

Fogadja szeretettel ingyenes ügyvédi konzultációs 
ajánlatomat, mely

30 PERCES (7.500 Ft értékben)
és amely felhasználható:
ingatlanügyek (adásvétel, ajándékozás, közös tu-
lajdoni viták), követelésbehajtás (kölcsöntartozás, 
elszámolási viták), házassági ügyek (válás, vagyon-
megosztás, gyermekelhelyezés), birtokviták, céges 
ügyek (felszámolás, cégalapítás)

Időpont-egyeztetés és bővebb információ:

Dr. Heim László ügyvéd
+36 (20) 560-6630
dr.heim.laszlo@gmail.com
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Eladó ingatlanok
Solymár Nagyközség 
Önkormányzata nyilvá-
nos árverési eljárást hir-
det a következő ingatla-
nok értékesítésére:

Részletek: 
www.solymar.hu

Solymár, belterület, 627 
hrsz. (Hősök u. 67.), 
637 m2 nagyságú, kivett 
beépítetlen terület 

Solymár, külterület, 
0185/8 hrsz. (Külső Bé-
csi út), 983 m2 nagyságú, 
kivett lakóház, udvar 



 Stresszoldó JÓGA 
és KINEZIOLÓGIA

Az Ön OTTHONÁBAN 
vagy Solymár központjában

Bejelentkezés: 06/30-579-7371
www.lunajoga.hu



VÉDŐNŐK
(26) 363-601, (30) 639-8101 

vedono@solymar.hu,  
Solymár, Rákóczi u. 2.
Tanácsadások:

1. körzet: Fáklya Renáta
kedd 12.00–16.00

2. körzet: Gerendás Csilla
péntek 8.00–11.00

3. körzet: Stipits Zita
hétfő 12.00–15.00

4. körzet: Nagy Eszter
kedd 8.00–12.00

Iskolavédőnő:
Dr. Makainé Nagy Marianna

(70) 943-1380

GYERMEKORVOSOK
(26) 360-239  

Solymár, Rákóczi u. 2.

Dr. Dávid Zoltán 
(20) 932-8665

hétfő 8.30–11.00 
kedd 14.00–17.00 
szerda 16.00–18.00 
csütörtök 8.30–11.00 
péntek 8.30–11.00

Tanácsadás:
szerda 14.00–16.00 
csütörtök 11.00–12.00

Dr. Nagy-Szakáll Zsuzsanna 
(30) 265-0288

drnszzs@gmail.com
hétfő 14.00–17.00 
kedd 8.30–11.00 
szerda 8.30–11.00
csütörtök 16.00–18.00
péntek 14.00–16.00

Tanácsadás:
szerda 11.00–12.00 
csütörtök 14.00–16.00

FELNŐTT HÁZIORVOSOK
Solymár, Rákóczi u. 2.

Dr. Wirtz Ferenc 
361-479, (30) 985-6118

hétfő 14.00–18.00 
kedd 8.30–11.30 
szerda 8.00–11.00 
csütörtök 12.30–16.00 
péntek 8.00–11.00

IV., VIII., XII. hónapban:
péntek 15.00–18.30

Dr. Szabó Éva
362-406, (20) 933-9201

hétfő 7.30–12.00 
kedd 14.30–18.30 
szerda 10.00–14.00 
csütörtök 7.30–11.30 
péntek 7.30–11.00

I., V., IX. hónapban: 
péntek 15.00–18.30

Dr. Taller Gabriella
737-747, (20) 922-1680

hétfő 13.00–17.00 
kedd 13.00–17.00 
szerda 7.30–11.00 

(csak receptírás: 11.00–12.00) 
csütörtök 15.00–18.30

(csak receptírás: 14.00–15.00) 
péntek 7.30–10.30

II., VI., X. hónapban: 
péntek 15.00–18.30

Dr. Virág Zsolt 
362-410, (70) 218-9014

hétfő 7.30–11.00
kedd 7.30–11.00
szerda 14.30–18.30
csütörtök 7.30–11.00
péntek 12.00–15.00

III., VII., XI. hónapban:  
péntek 15.00–18.30

ÁLLATORVOS
Solymár, Terstyánszky u. 23. 

Hatósági feladatokra jogosult 
állatorvos

Ifj. dr. Molnár Attila 
(30) 964-2160 

hétfő 16.00–19.00 
kedd 14.00–19.00 
szerda 17.00–19.00 
csütörtök 14.00–19.00 
péntek 17.00–19.00 
szombat 9.00–12.00

Egyéb időben ügyelet  
a fenti telefonszámon.

KÖZTERÜLET-
FELÜGYELET

Lakatos Béla
 (30) 871-0543

Hlács Tibor
 (30) 473-4518

TELEPÜLÉS-
ÜZEMELTETÉS

Közterületi ügyek
(26) 631-895

 bejelentes@solymarert.hu, 
Solymár, Bajcsy-Zsilinszky u. 26. POLGÁRŐRSÉG

Solymári polgárőrség
(20) 445-4663 

(éjjel-nappal hívható)
POLGÁRMESTERI 

HIVATAL
Ügyfélszolgálat

(26) 560-600
Solymár, József Attila u. 1.

 info@solymar.hu

FOGORVOSOK
Dr. Bajzi Irma 

(26) 360-284

hétfő 12.00–18.00 
kedd 8.00–14.00 
szerda 12.00–18.00
csütörtök 8.00–14.00 
péntek 8.00–12.00
Tb-finanszírozott II. körzet 

Solymár, Györgyliget utca 3. 

Dr. Tamás Hilda 
360-058, (70) 539-7215 

hétfő 15.00–20.00 
kedd 9.00–20.00 
szerda 9.00–15.00 
csütörtök 15.00–20.00
péntek 9.00–15.00
Tb-finanszírozott I. körzet 

Solymár, Törökkút utca 22.

SZAKRENDELÉSEK

Reumatológia
Dr. Szakmári Mária Magdolna

(30) 512-8408
kedd 8.00–13.00 

előjegyzésre, orvosi beutalóval

Fül-orr-gégészet
Dr. Taller Gabriella

hétfő 7.30–10.00
Bejelentkezés szükséges 

telefonon dr. Taller Gabriella 
háziorvosi rendelési idejében vagy 
interneten: www.tallergabriella.hu

Szemészet
Dr. Bodó Sándor

(30) 512-8408
kedd 14.00–18.00 
bejelentkezés rendelési időben

(30) 512-8408, Solymár, Rákóczi u. 2. – szakrendelői helyiség

Fizikoterápia
Somogyiné Klócz Gitta 

(30) 512-8408
hétfő 11.00–19.00 
szerda 11.00–19.00 
csütörtök 7.00–14.00 
péntek 7.00–13.00

A fenti telefonszámok csak rendelési időben hívhatók.  
Orvosi ügyelet: (26) 330-188, (26) 330-360 Országos Mentőszolgálat 

pilisvörösvári állomása – Pilisvörösvár, Fő u. 130. Ügyeleti idő:  
hétköznap 19.00–7.00, hétvégén péntek 19 órától hétfő 7 óráig.

KÖZÉRDEKŰ 
BEJELENTÉSEK

Solymári zöld szám
(80)  204-100

EBRENDÉSZET
Szűcsné M. Adrienn

(70) 619-9311

KÖZVILÁGÍTÁSI 
HIBA BEJELENTÉSE

bejelentes@solymarert.hu

RENDŐRSÉG – 112
Ladó György

 (20) 489-6704
körzeti megbízott 

Solymár, Pilisvörösvári u. 4.

TŰZOLTÓSÁG – 112
Solymári önkéntes tűzoltók

 (30) 934-7103
(éjjel-nappal hívható)

PLÉBÁNIAHIVATAL
Solymár, Templom tér 8.

ügyfélfogadás: 
hétfő, kedd, péntek:   10.00–13.00 
csütörtök:                    14.00–17.00

Klinger Mátyásné, Anna
(26) 360-341

solymariplebania@gmail.com
www.sokat.hu

REFORMÁTUS 
EGYHÁZKÖZSÉG

Solymár, József Attila u. 52.
26/361-416 | info@srek.hu srek.hu

Dani Eszter lelkész
(30) 456-6984

Végh Attila gondnok
(20) 984-4468



Kormorán Memory Band-koncert
Újabb produkcióval készül az Apáczai Csere János Művelődési Ház és a PilisTV: a Kormorán Memory 

Band koncertjének bemutatója március 18-án lesz a művelődési ház közösségi oldalán és a televízióban.
A formációt 2005-ben az egykori Kormorán együttes alapító tagjai alakították meg: a gitáros Jenei 

Szilveszter, a basszusgitáros Margit József  és a hegedűs Gál Péter. Ők hárman 2000-ig voltak a zenekar 
tagjai, előadóként, zeneszerzőként és szövegíróként is jelentős szerepük volt az Európa-szerte ismert és 
elismert Kormorán-hangzás kialakításában. Az esztergomi Memory Band zenészeinek csatlakozásával 
hattagúvá bővült a zenekar. A nyolcvanas évek Kormorán-dalait játsszák, kiegészítve saját szerzemé-
nyekkel, továbbra is a Kárpát-medencei folkzene és az angolszász rock egyedi, különleges fúzióját 
létrehozva.

Nem lesz ez másképp a solymári koncerten sem: a régi, jól ismert Kormorán-dallamok mellett a KMB 
legújabb dalaiból is ízelítőt kapunk. Keressék az előadást a tévében, a YouTube-on és a Facebookon.


